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Медична� реформа,� по³ращення
первинно�о�рівня�надання�медичних
послÀ�,�розвито³�страхової�меди-
цини,�і�це�дале³о�не�всі�питання,
я³і�о³реслив�Міністр�охорони
здоров’я�Оле³сандр�Квіташвілі,
перебÀваючи�з�візитом
À�Львівсь³ій�області.

О�ляд�ре�іонÀ�розпочався� із�робочої
зÀстрічі�Міністра� із� �оловою�Львівсь³ої
обласної�державної�адміністрації�Оле�ом
Синют³ою,� �дире³тором�ДепартаментÀ
охорони� здоров’я� ЛОДА� Бо�даном
Чечот³ою,��оловою�Львівсь³ої�обласної
ради�Петром�Колодієм�та�представни³ами
³ерівництва�Львівсь³ої�місь³ої�ради.

О³рім� цьо�о� Оле³сандр� Квіташвілі� поспіл³Àвався� з
³ерівни³ами� провідних� медичних� за³ладів� Львівщини,
професорсь³о-ви³ладаць³им� с³ладом� ЛНМУ� ім.� Данила
Галиць³о�о,� представни³ами� медичної� �ромадсь³ості,
профспіло³,�неÀрядових��ромадсь³их�ор�анізацій,�а�та³ож
представив�прое³т�страте�ії�реформÀвання�охорони�здоров’я
У³раїни,�я³ий�ви³ли³ав�жвавÀ�дис³Àсію.

Під� час� зÀстрічі� з� медичним� а³тивом� області,� про-
фесорсь³о-ви³ладаць³им�с³ладом�та�стÀдентами�Львівсь³о�о
національно�о� медично�о� ÀніверситетÀ� імені� Данила
Галиць³о�о� і� �ромадсь³істю,� за� Àчасті� �олови� Львівсь³ої
облдержадміністрації�Оле�а�Синют³и,�Оле³сандр�Квіташвілі
о³реслив�бачення�УрядÀ�в�реформÀванні�національної�системи
охорони�здоров’я.�«У³раїнсь³а�медицина�має�базÀватися�на
трьох�³итах.�Це�створення�Àмов�вільно�о�виборÀ�À³раїнцями
лі³арень,� ³оли� �роші� «йдÀть»� за� пацієнтом,� е³ономічна
свобода�за³ладів�охорони�здоров’я�та�вільна�³он³Àренція�на
рин³À�медичних�послÀ�»,�–�с³азав�Міністр.

За�йо�о�словами,�2015�рі³�стане�під�отовчим�для�про-
ведення�повномасштабної�медичної�реформи.�Вже�цьо�оріч
бÀдÀть� зроблені� першочер�ові� ³ро³и,� я³і� передбачають
передачÀ�державних�за³Àпівель�міжнародним�ор�анізаціям,
спрощення� процесÀ� перереєстрації� лі³ів� та� виробів
медично�о�призначення,�переведення�відомчих�лі³арень�в
єдинÀ�стрÀ³тÀрÀ.

«Наразі�ми�проводимо�аÀдити�лі³арень,�полі³ліні³,�щоб
мати�чіт³і�прорахÀн³и�вартості�послÀ��та�дані�про�медичні
за³лади�перед�тим,�я³�міняти�системÀ.�Замість�оплати�старих
ліжо³�в�лі³арнях,�їх�потрібно�ви³ористовÀвати�на�лі³Àвання
пацієнтів.� МожÀ� с³азати� одне� –� від� медичної� реформи
ви�рають�і�лі³арі,�і�пацієнти:�пацієнти�бÀдÀть�захищені,�адже
частинÀ��рошей�сплачÀватимÀть�офіційно,�а�не�в�³онверті,�а
лі³арні� отримають� офіційний� дохід,� я³им� зможÀть� роз-

поряджатися»,�–�³онстатÀвав�Оле³сандр
Квіташвілі.

Під� час� зÀстрічі,� ³оментÀючи�новації
УрядÀ� в� бюджетÀванні� �алÀзі� охорони
здоров’я,� застÀпни³�Міністра� охорони
здоров’я� У³раїни� Альона� Терещен³о
озвÀчила�медичний�³ошторис�Львівщини
на�2015�рі³.�За�її�словами,�з�ÀрахÀванням
нової�моделі�фінансово�о�забезпечення
місцевих� бюджетів� та� міжбюджетних
відносин� на� фÀн³ціонÀвання� за³ладів
охорони� здоров’я� Львівсь³ої� області
передбачено�медичнÀ�сÀбвенцію�в�обсязі
2�677,9�млн��рн.,�що�на�10,9%�більше,�ніж
À�2014�році.�Та³ож�À�ДержавномÀ�бюджеті-
2015�для�Львівсь³ої�області�передбачено
сÀбвенцію� з� державно�о� бюджетÀ� на

� � � � � Візит

Оле³сандр�КВІТАШВІЛІ: «Національна система охорони
здоров’я має базуватися на трьох китах»

придбання�меди³аментів�та�виробів�медично�о�призначення
для�забезпечення�швид³ої�медичної�допомо�и�À�сÀмі�6�млн
125,7�тис.��рн.�та�на�придбання�витратних�матеріалів�для
ін�аляційної�анестезії�в�обсязі�1�млн�118,1�тис.��рн.�Роз-
рахÀн³овий�обся��видат³ів�Львівсь³ої�області�на�охоронÀ
здоров’я�на�1�жителя�на�2015�рі³�становить�1�054,9��рн.

Я³�зазначила�Альона�Терещен³о,�цьо�о�ро³À�місцеві�ор-
�ани�влади�отримали�більші�повноваження�щодо�фінансÀвання
з�місцевих�бюджетів�медичних�за³ладів.�Адже�за�алом�по
У³раїні� місцевим� бюджетам� надано� 46,5� млрд� �рн.� на
фÀн³ціонÀвання�за³ладів�охорони�здоров’я.�Крім�цьо�о,�À
Держбюджеті�передбачено�ще�10�млрд��рн.�на�ви³онання
централізованих�лі³Àвальних�про�рам�та�Àтримання�за³ладів,
що�на�0,5�млрд��рн.�більше�по³азни³ів�2014�ро³À.�За�алом
видат³и�на�охоронÀ�здоров’я�À�зведеномÀ�бюджеті�становлять
59,6�млрд��рн.,�що�на�3,9�млрд��рн.�або�на�7�%�більше�від
планових�по³азни³ів�2014�ро³À.

Під�час�зÀстрічі�з�меди³ами�Львівщини�Міністр�охорони
здоров’я� У³раїни�Оле³сандр�Квіташвілі� та³ож�об�оворив
питання�сільсь³ої�медицини,�працевлаштÀвання�молодих
спеціалістів,�післядипломної�освіти�меди³ів,�зміни�оплати
праці�меди³ів,� запровадження�³онтра³тних�відносин�для
³ерівно�о�с³ладÀ�медичних�працівни³ів�тощо.

На�запитання�щодо�передачі�на�місцевий�рівень�за³ладів
У³рзалізниці,�Міністр�охорони�здоров’я�У³раїни�Оле³сандр
Квіташвілі�поінформÀвав�львівсь³À��ромадÀ,�що�відбÀлася
зÀстрічі� з� Міністром� інфрастрÀ³тÀри� У³раїни� Андрієм
Пивоварсь³им,�під�час�я³ої�бÀло�о³реслено�план�першо-
чер�ових� заходів� з� фінансÀвання� та� передачі� відомчих
за³ладів�охорони�здоров’я�У³рзалізниці.

«Ми� домовились� про� внесення� пропозицій� до�За³онÀ
У³раїни�«Про�Державний�бюджет�У³раїни�на�2015�рі³»�та�про
механізм� фінансÀвання� відомчих� медичних� за³ладів� À
перехідний�період�і�про�проведення�низ³и�заходів�з�пред-
ставни³ами�місцево�о�самоврядÀвання�та�безпосередніми
³ерівни³ами� за³ладів,� аби� лі³арні� і� лі³арі�фінансÀвалися
безперебійно»,�–�зазначив�Оле³сандр�Квіташвілі.

Під�час�зÀстрічі�з�меди³ами�Львівщини�Міністр�охорони
здоров’я� У³раїни�Оле³сандр�Квіташвілі� та³ож�об�оворив
питання�сільсь³ої�медицини,�працевлаштÀвання�молодих
спеціалістів,�післядипломної�освіти�меди³ів,�зміни�оплати
праці�меди³ів,� запровадження�³онтра³тних�відносин�для
³ерівно�о�с³ладÀ�медичних�працівни³ів�тощо.

Та³ож,�Міністр�ознайомився�з�роботою�місь³о�о�³лінічно�о
поло�ово�о�бÀдин³À�№1�м.�Львова�та�Львівсь³о�о�ре�іонально�о
лі³Àвально-діа�ностично�о� он³оло�ічно�о� центрÀ,� проінс-
пе³тÀвав�обласний�перинатальний�центр� та� відвідав�по-
ранених�із�зони�проведення�антитерористичної�операції,�я³і
перебÀвають�на�лі³Àванні�À�Війсь³ово-медичномÀ�³лінічномÀ
центрі�Західно�о�ре�іонÀ.

За³онодавчої� бази� під� зміни,� я³і
пропонÀють� чиновни³и,� по³и� що� немає�

Міністр�охорони�здоров’я�Оле³сандр�Квіташвілі�пообіцяв,
що� позитивні� резÀльтати� медичної� реформи� �ромадяни
У³раїни�відчÀють�ще�до�³інця�ро³À.�Про�це�він�заявив�під�час
зÀстрічі� з� лі³арями,� ³ерівни³ами� медичних� за³ладів� та
представни³ами�профспіл³ових�медичних�ор�анізацій.�Це
бÀла� перша�широ³оформатна� зÀстріч� ново�о� міністра� з
À³раїнсь³ою�медичною�спільною.�Щоправда,�присÀтнім�À�залі
довелося� че³ати� очільни³а� �алÀзі� 40� хвилин.� Чим� бÀла
ви³ли³ана�та³а�затрим³а,�пан�Квіташвілі�не�пояснив.

Проте�він�бадьоро�заявив,�що�фла�маном�реформÀвання
стане�столиця:�«Починаємо�ми�зі�столиці,�ос³іль³и�Київ�Àже
два�ро³и�задіяний�À�пілотномÀ�прое³ті�й�має�ба�ато�на-
працювань.�Крім�то�о,�тÀт�існÀє�підтрим³а�місь³ої�влади».�

Необхідні�³ро³и�для�проведення�та³ої�реформи�озвÀчив
�лава� КМДА� Віталій� Клич³о.� Йдеться,� зо³рема,� про
запровадження� механізмів� професійної� відповідальності
медичних�працівни³ів�і��ромадсь³о�о�³онтролю�за�я³істю
надання�медичних�послÀ��відповідно�до�міжнародних�норм,
визначення� за³ладів� охорони� здоров’я,�що� є� надмірним
фінансовим�тя�арем�для�медичної��алÀзі�міста,�створення
лі³арні�інтенсивно�о�лі³Àвання�з�обладнанням�на�рівні�світових
стандартів,� де� цілодобово� надаватимÀть� спеціалізованÀ
медичнÀ�допомо�À.

За�словами�Віталія�Клич³а,�найближчим�часом�мають�намір
впровадити�страхÀвання�від�лі³арсь³ої�помил³и.�А�розпочнÀть
зі�стоматоло�ічної�слÀжби.

Міністр�охорони�здоров’я�розповів,�я³�саме�відомство
планÀє� реформÀвати� �алÀзь.� За� йо�о� словами,� принцип

простий:��роші�йдÀть�за�пацієнтом,�À�пацієнта�є�вибір,�À
лі³арні�–�свобода.

–� Наше� завдання� –� ле�алізÀвати� наявні� джерела
фінансÀвання.�Зараз�держава�витрачає�³ошти�на�за³лади
охорони�здоров’я�з�о�лядÀ�на�³іль³ість�ліжо³,�а�не�фа³тично
наданих�медичних�послÀ�.�Потрібно�відмовлятися�від�та³о�о
принципÀ� фінансÀвання� лі³арень,� –� с³азав� Оле³сандр
Квіташвілі.

Крім�то�о,�міністр�зазначив,�що�в�планах�реформÀвання
�алÀзі�–�надання�фінансової�й�адміністративної�автономії
лі³Àвальним� Àстановам,� ³оли� медперсонал� самостійно
визначатиме,�що�і�³оли�потрібно�за³Àпити.�Мовляв,�після
переходÀ� на� та³е�фінансÀвання� меди³и� самі� бÀдÀть� за-
ці³авлені�я³омо�а�більше�інвестÀвати�в�медÀстанови,�À�³Àпівлю
ново�о�обладнання,�ремонт�приміщень�тощо.

Та³им�чином�автори�реформи�сподіваються�підвищити
³он³Àренцію�між�лі³арнями�й�лі³арями,�а�та³ож�оптимізÀвати
витрати� на� медицинÀ.� НастÀпним� етапом� мають� намір
запровадити� страховÀ� медицинÀ,� чо�о� можна� очі³Àвати
напри³інці�2015�ро³À.�Перший�па³ет�за³онопрое³тів,�я³ий
дасть�змо�À�ле�алізÀвати�статÀс�медичних�Àстанов,�подадÀть
на�роз�ляд�до�Верховної�Ради�до�15�люто�о.

Ще�одна�важлива�проблема�в�медицині�–�розподіл�³адрів
по� всіх� ре�іонах� ³раїни.� За� словами� міністра,� медичнÀ
допомо�À�мають��арантовано�отримÀвати�жителі�не�тіль³и
вели³их�міст,�а�й�віддалених�населених�пÀн³тів.�Для�цьо�о
МОЗ�планÀє�створити�стимÀли,�щоб�фахівці�їхали�в�село.

Я³�бачимо,�³артинÀ�реформÀвання�чиновни³и�намалювали
оптимістичнÀ.�Утім,�фахівці,�з�я³ими�вдалося�поспіл³Àватися
на�цьомÀ�заході,�мають�певні�сÀмніви.�По-перше,�À�лі³арнях�–
різний�рівень�оснащення,�томÀ�в�резÀльтаті�реформи�перева�и
матимÀть�Àстанови,�де�вже�є�сÀчасна�апаратÀра�і�методи

обстеження.�Але�та³�не�має�бÀти,�вважають�лі³арі.�Я³що
йдеться�про�³он³Àренцію,�то�всім�потрібно�стартÀвати�за
одна³ових�Àмов.�Щоб�вима�ати�дотримання�міжнародних
прото³олів,�лі³арням�потрібно�забезпечити�певнÀ�технічнÀ
базÀ.�Фахівці�вважають,�що�перед�стартом�реформи�варто
провести� інвентаризацію� в� медÀстановах� і� на� підставі� її
резÀльтатів�технічно�зрівняти�їх.

Це�величезна�робота,�здійснити�її�в�³раїні,�де�йде�війна,
пра³тично�неможливо.�На�цьомÀ�тлі�недоречна�і�боротьба�із
«зайвими»�ліж³о-місцями.�У�лі³арні�пÀстÀє�відділення?�ЧомÀ
не�створити�в�ньомÀ�реабілітаційний�центр�для�воїнів,�я³і
повертаються�із�зони�АТО,�або�перепрофілювати�ці�відділення
під� хоспіси,� де� забезпечÀють� повноцінний� до�ляд� літнім
людям?�ВраховÀючи�³атастрофічно�низь³À�середню�три-
валість�життя�À³раїнців,�попит�на�та³і�хоспіси�бÀде�тіль³и
зростати.

І�наостано³.�Нам�³ажÀть,�що�лі³арні�отримають�можливість
ле�ально�заробляти.�Але�чи�можна�бÀти�впевненим,�що�À
пацієнтів�не�заберÀть�³онститÀційне�право�на�без³оштовнÀ
медицинÀ,�я³ою��вона�не�бÀла�б?�Адже�за³онодавчої�бази�під
запропоновані�реформи�по³и�що�немає,�а�її�поява�залежить
від�Верховної�Ради,�а�не�від�бажання�о³ремих�чиновни³ів.
Фахівці�вважають,�що�медичнÀ�реформÀ�потрібно�починати�з
то�о,�щоб� ³ожен� �ромадянин� мав� �арантований�мінімÀм
своєчасної�та�³валіфі³ованої�медичної�допомо�и,�адже�всі�ми
платимо�єдиний�внесо³�на�за�альнообов’яз³ове�державне
соціальне�страхÀвання.�Частина�цих�³оштів�має�забезпе-
чÀвати�бодай�мінімальний�страховий�па³ет�для�³ожної�людини.

Наталія� ДОЛИНА

«Урядовий�КÀр’єр»�21.01.2015��

� � � � � На�часі

Коли ми відчуємо ефект від медичної реформи?


